
 
 

16. august 2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad vil Naalakkersuisut gøre for at fangere og fiskere i Qaanaaq skal kunne forsørge 

sig selv resten af året?  

 

1a. I benægtende fald bedes Naalakkersuisut oplyse om sine planer for 

narhvalskvoterne ved Qaanaaq i de kommende år 

 

1b. I benægtende fald bedes Naalakkersuisut ligeledes oplyse om, hvad man vil gøre 

for at sikre fangerne og fiskernes forsørgelsesgrundlag i Qaanaaq fremover. 

 

2. Selv om alle narhvaler kommer fra Diskobugten, hvordan kan det så være, at de 

tildelte kvoter i Ilulissat og Qeqertalik kommune er så forskellige? 

 

2a. Har Naalakkersuisut planer om at tilpasse kvoternes fordeling i år eller for de 

kommende år? 

 

 (Medlem af Inatsisartut Aqqalu Jerimiassen, Atassut) 

Begrundelse: 

Kvoten af narhvaler ved Qaanaaq er opbrugt. Man kan ikke sælge sælskind, og man vil først kunne 

fiske næste år. Fangere og fiskere i Qaanaaq gennemgår nu i denne periode en hård tid. De vil ikke 

kunne forsørge sig selv resten af året hvis man ikke gøre noget ved det. Og det giver anledning til 

stor bekymring i Qaanaaq.  

For det andet er det for mange et stort spørgsmål, når der er så stort forskel på kvoterne mellem 

Ilulissat og for andre i området, når området hvalerne kommer fra stort set er det samme. 

Jeg ønsker at få svar inden 10 arbejdsdage. 

 


